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Co mi dal Erasmus na Slovensku 

Během prvního ročníku jsem se rozhodla, že bych chtěla absolvovat Erasmus. V tu dobu jsem si znalosơ 
anglického jazyka nebyla tak jistá, a tak jsem se rozhodla pro Slovensko. Neznalost angličƟny nebyla 
jediným důvodem mé volby – chtěla jsem také zůstat blízko své rodině a v prostředí, které mi je kulturně 
blízké. Vybrala jsem si Univerzitu Pavla Jozefa Šafárika v Košicích, protože mě zaujal jejich důraz na 
výzkum a možnost volby mezi dvěma specializacemi – politologie se zaměřením na mezinárodní vztahy 
nebo klasická politologie.  

Studium a akademické zkušenosƟ 

Největší rozdíl ve výuce byl především v jejím pojeơ – na Slovensku se klade větší důraz na zapojení více 
smyslů. Během studia jsme společně sledovali různé filmy, četli knihy a diskutovali o nich, což se 
týkalo hlavně politologických předmětů. Chtěla jsem se zaměřit hlavně na předměty zabývající se 
volebními systémy v nedemokraƟckých i demokraƟckých režimech a na poliƟckou geografii, a právě 
tento přístup k výuce mi pomohl lépe porozumět těmto tématům. 

Také jsem se chtěla věnovat studiu jazyka. Vybrala jsem si ruský jazyk, kde jsme se učili recitovat básně, 
číst a překládat texty. Byla to skvělá zkušenost, protože ve skupině bylo více studentů různých 
národnosơ mluvících slovanskými jazyky. Bylo fascinující sledovat, do kolika jazyků lze text přeložit a 
stále si vzájemně rozumět.  

Osobní a kulturní zážitky 

Život na Slovensku byl jiný, než jsem očekávala. Ačkoliv jsem tuto zemi před několika lety navšơvila 
během dovolené, nebyla jsem připravené na kulturní šok, který jsem zde zažila. Společně s ostatními 
Čechy studujícími na univerzitě jsme se shodli, že Slováci působí uzavřeněji a méně poziƟvně než Češi. 
Další velkou změnou pro mě byl život ve městě. Celý život jsem bydlela na vesnici v rodinném domě, a 
nyní jsem měla možnost žít přímo v centru na kolejích. To mi umožnilo lépe poznat krásy města a díky 
studentským slevám a bezplatné dopravě po celém Slovensku jsme mohli s ostatními studenty 
procestovat i okolí našeho města. Navšơvili jsme takto Prešov, Poprad a následně i Vysoké Tatry, stejně 
jako BraƟslavu. Dokonce jsme se vydali i za hranice – do Polska a Maďarska, což nám umožnilo poznat 
ještě více míst. Vzala jsem taky svoje nejbližší kamarády k nám do Prahy. 

Dále bych chtěla zvláště vyzdvihnout akƟvity studentské organizace ESN (Erasmus Student Network). 
Pokud někdo jede na Erasmus a na jeho univerzitě působí tato nebo podobná organizace, která pořádá 
různé akce během celého semestru, rozhodně běžte tam. U nás ESN organizovalo například karaoke 
večery, malování s vínem, akci „Představení národ národu“ nebo kvízy o hodnotné ceny. Celý semestr 
pak vyvrcholil slavnostním galavečerem. Nemám moc ráda samotu a bála jsem se, že strávím semestr 
sama na pokoji a kvůli uzavřenosƟ Slováků zůstanu bez kamarádů. Tato organizace mi však doslova 
změnila život. Neměla jsem na výběr, chtěla jsem si najít přátele, a tak jsem musela začít komunikovat 
anglicky. Díky tomu jsem se zbavila ostychu, moje angličƟna se extrémně zlepšila a zároveň jsem se 
přestala bát oslovit nové lidi a navázat přátelství. Postupně jsem se natolik rozmluvila, že jsem nakonec 
s ostatními komunikovala i v dalších jazycích, které alespoň částečně ovládám. Na konci semestru jsem 
akƟvně používala pět jazyků, přičemž ve čtyřech z nich jsem byla schopna komunikace.  

 



 

Závěr 

Erasmus byl pro mě neuvěřitelnou zkušenosơ, která mě posunula jak po akademické, tak osobní 
stránce. Přestože jsem původně měla obavy, nakonec jsem si našla přátele a zlepšila se v jazycích. 
Tento pobyt mi ukázal, jak důležité je vystoupit ze své komfortní zóny, nebát se nových výzev a být 
otevřený všemu, co studium v zahraničí nabízí. Každému, kdo o Erasmu uvažuje, bych ho jednoznačně 
doporučila – ať už blízko, nebo daleko, vždy to něco dá.  

 



 


